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本文对2020年重庆市涪陵区人民政府水质监测中心公布的涪陵区城市供水水质监测数据以月为单位进行汇总，以李渡水厂、涪陵第二水厂、江东水厂为调查对象，调查涪陵区城市供水的水质现状。从浊度、二氧化氯/余氯、耗氧量三个角度分析，结果表明：2020年涪陵区江东水厂耗氧量整体保持在较高水平，且上下波动明显，最高值出现在8月，为2.04mg/L，最低值出现在11月，为0.56mg/L。该水厂的二氧化氯添加量也存在一定问题，最低为0.12mg/L，已接近0.1mg/L的国家规定最低值。本次调查找出了涪陵城市供水目前存在的一些隐患，可为后人研究涪陵区水质提供一定的依据。
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The monitoring data of water quality of urban water supply in Fuling District released by the water quality monitoring center of Fuling District People's Government in 2020 were summarized monthly in this paper. Lidu water plant, Fuling No.2 water plant and Jiangdong water plant were taken as the investigation objects to investigate the current situation of water quality of urban water supply in Fuling District. From the perspective of turbidity, chlorine dioxide / residual chlorine and oxygen consumption, the results show that the oxygen consumption of Jiangdong water plant in Fuling District will remain at a high level in 2020, with obvious fluctuation. The highest value is 2.04mg/l in August, and the lowest value is 0.56mg/l in November. There are also some problems in the chlorine dioxide addition of the water plant, the minimum is 0.12mg/l, which is close to the national minimum of 0.1mg/l. This investigation finds out some hidden dangers of urban water supply in Fuling, which can provide a certain basis for future research on water quality in Fuling District.
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附表1  2020年涪陵区出厂水水质监测数据
	
	李渡水厂
（浊度）
	江东水厂
（浊度）
	第二水厂
（浊度）
	李渡水厂
（ClO2）
	江东水厂
（ClO2）
	第二水厂
（余氯）
	李渡水厂
耗氧量
	江东水厂
耗氧量
	第二水厂
耗氧量

	单位
	NTU
	NTU
	NTU
	mg/L
	mg/L
	mg/L
	mg/L
	mg/L
	mg/L

	月份
	N/A
	N/A
	N/A
	N/A
	N/A
	N/A
	N/A
	N/A
	N/A

	1
	0.099
	0.36
	0.276
	0.39
	0.22
	0.97
	0.96
	1.22
	0.95

	2
	0.151
	0.32
	0.193
	0.37
	0.29
	0.92
	0.64
	1.48
	0.71

	3
	0.177
	0.51
	0.195
	0.3
	0.23
	0.81
	0.86
	0.97
	1.12

	4
	0.156
	0.60
	0.187
	0.21
	0.19
	0.73
	0.63
	1.21
	0.74

	5
	0.109
	0.44
	0.17
	0.21
	0.2
	0.72
	0.77
	1.71
	0.77

	6
	0.085
	0.29
	0.314
	0.25
	0.13
	0.82
	0.95
	1.45
	1.06

	7
	0.35
	0.39
	0.259
	0.11
	0.12
	1.16
	0.59
	1.29
	0.46

	8
	0.457
	0.51
	0.363
	0.19
	0.21
	0.71
	0.87
	2.04
	0.82

	9
	0.156
	0.35
	0.222
	0.21
	0.21
	0.63
	0.7
	1.29
	0.74

	10
	0.367
	0.44
	0.17
	0.38
	0.29
	2.16
	0.65
	1.52
	0.65

	11
	0.172
	0.477
	0.27
	0.24
	0.18
	0.86
	0.66
	0.56
	0.61

	12
	0.377
	0.24
	0.388
	0.29
	0.37
	0.89
	0.76
	1.37
	0.7

	最大限值
	＜1
	＜1
	＜1
	＜0.8
	＜0.8
	＜0.8
	＜3
	＜3
	＜3

	最小限值
	N/A
	N/A
	N/A
	≥0.1
	≥0.1
	≥0.1
	N/A
	N/A
	N/A
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